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2. Gentle force is a determinant leadership principle that is able to find and keep a balance between 
aggressive self-extension and passive retreat. Balanced appearance creates harmony within the 
leadership model.
3. The indispensable requisites of training the inner warrior arc: making him conscious of his own 
limitations, analyzing the situation and mapping inner and external boundaries.

18.00 - 19.00 Heinz-Dieter Knoll (Ph.D., Professor, Leuphana University Lüneburg, Germany)

HISTORY OF RUSSIAN AND SOVIET PSYCHOLOGY: THE FIRST RESULTS OF 
BIBLIOMETRIC RESEARCH

Annotation: From the beggining of XIX century great psychologists have started their work in 
Russia. In tsarist Russia their researches have been at variance with ideology of religion and public 
censorship. In Soviet Union times in USSR psychology as a science was also under some 
ideological pressure. Since 1991 the Russian psychological science has corresponded with 
international standards. The author is to acquaint the audience with first results of bibliometric 
research of contribution of domestic psychologists who were working during the transitional 
period (from USSR to Post-Soviet Russia).

Session 2 (auditorium 503, building 8)

Moderator: Elena M. Berezina (Ph. D. in Philosophy, Head of the Department of History of 
Philosophy, Perm State University, Russia)

13.30 - 15.00 Alexander A. Strokanov (Ph.D., Head of the Institute of the Russian Language, 
History and Culture, Lyndon State College, USA)

THE CAPABILITY OF RUSSIAN CLASSICAL LITERATURE TO HELP US TO 
COMPREHEND THE GLOBAL POLITICS OF MODERN SOCIETY

Annotation: The lecture contains an attempt to interpret the novel "Crime and punishment" by F. 
M. Dostoyevsky from the position of political science. The lector establishes a parallel between the 
idea of exclusiveness of Raskolnikov and modern foreign policy of the USA based on the concept 
of the American exclusiveness. Re-read of the classical novel with taking into account nowadays’ 
political relations would give us the deeper understanding of the relevance of the ideas put in the

15.00 - 15.30 - coffee break (auditorium 202, building 8)

15.30 - 16.30 Beverly M. Moon (Ph D., Dean of School of Graduate & Continuing Studies and 
Research, Delta State University, USA), Christy Riddle (Ph D., Executive Director of Student's 
Success Center, Delta State University, USA), Michelle Johansen (Ph.D., Professor, Coordinator 
for Quality Enhancement Plan, Delta State University. USA).

A WORLD CLASS EXPERIENCE: IMPROVING CULTURAL COMPETENCY IN THE 
HUMANITIES AND BEYOND
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лидерство, она позволяет найти и сохранить баланс между агрессивным представлением 
своего Я и пассивным отступлением. Сбалансированный подход определяет гармонию в 
рамках модели лидерства. Непременными составляющими тренировки «воина внутри себя» 
являются: необходимость осознавать свои собственные ограничения, анализировать 
ситуацию и понимать внутренние и внешние границы.

18.00 - 19.00 Хайнц-Ди тер Кнёлль (доктор наук, профессор Люнебургского университета 
Лейфана, Германия)

ИСТОРИЯ РУССКОЙ И СОВЕТСКОЙ ПСИХОЛОГИИ: ПЕРВЫЕ РЕЗУЛЬТАТЫ 
БИБЛИОМЕТРИЧЕСКОГО ИССЛЕДОВАНИЯ

Аннотация: Начиная с XIX века в России, появляются и работают крупные психологи. В 
условиях царской России исследования многих из них приводили к столкновению с 
позицией церкви, а также с государственной цензурой. В советский период 
психологическая наука в СССР также испытывала определенное идеологическое давление. 
После 1991 года российская психологическая наука во все большей мере начинает 
соответствовать международным стандартам. Автор ознакомит слушателей с первыми 
результатами библиометрического исследования вклада отечественных психологов 
переходного (от СССР к постсоветской России) периода.

Секция №2 (ауд. 503, кори. 8).

Руководитель секции - Березина Елена Михайловна (кандидат философских наук, 
заведующая кафедрой истории философии ПГНИУ).

13.30 - 15.00 Александр Алексеевич Строканов (доктор наук, профессор, директор 
Института русского языка, истории и культуры, Линдонский государственный колледж, 
США)

МОЖЕТ ЛИ РУССКАЯ КЛАССИЧЕСКАЯ ЛИТЕРАТУРА ПОМОЧЬ В 
ПОНИМАНИИ ГЛОБАЛЬНОЙ ПОЛИТИКИ СОВРЕМЕННОСТИ?

Аннотация: Предпринята попытка интерпретации романа Ф.М. Достоевского 
«Преступление и наказание» с позиций политологии: автор устанавливает параллель между 
идеей исключительности Раскольникова и современной внешней политикой США, 
основанной на концепции Американской исключительности. Новое прочтение 
классического романа позволяет глубже понять актуальность заложенных в нем идей и 
соотнести эти идеи с сознанием современной американской политической элиты.

15.00 - 15.30 - ко<1>е-брейк (ауд. 202, кори. 8)

15.30 - 16.30 Беверли Мун (доктор наук, декан Факультета послевузовского образования, 
Государственный университет Дельта, США), Кристи Риддл (доктор наук, 
исполнительный директор Центра помощи иностранным студентам, Государственный 
университет Дельта, США), Мишель Джохансен (доктор наук, профессор, координатор 
Программы повышения качества образования, Государственный университет Дельта, 
США).


